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Beleidsdomein Jeugd  -  Consultancyopdrachten

Meten is weten. Goed beleid kan pas gevoerd worden als er een grondige voorbereiding 
aan vooraf gaat en deze bij voorkeur wetenschappelijk onderbouwd is. 

Sinds de stopzetting van de subsidiëring van de Steunpunten Beleidsrelevant Onderzoek 
ontbreekt het de parlementsleden en de beleidssectoren aan een overzicht van de 
onderzoeksopdrachten die de minister en zijn administratie uitschrijven. Graag vraag ik 
een overzicht van deze onderzoeksopdrachten binnen het beleidsveld Jeugd.

1. Kan de minister een overzicht bezorgen van alle consultancyopdrachten, 
beleidsvoorbereidende en wetenschappelijke onderzoeken die in 2017, 2018 en 2019 
door de minister of zijn administratie werden besteld voor het beleidsdomein Jeugd? 
Graag telkens met een toelichting over de doelstelling van de opdracht, wie de 
uitvoerder is, details over de kostprijs en de looptijd van het onderzoek en de 
referentie naar de publicatie van de resultaten.

2. Kan de minister een overzicht geven van alle consultancyopdrachten, 
beleidsvoorbereidende en wetenschappelijke onderzoeken die gepland worden voor 
het beleidsdomein Jeugd? Graag met een toelichting over de doelstelling van de 
opdracht en, indien reeds bekend, met een raming van de kostprijs en de looptijd 
van het onderzoek.

3. Kan de minister aangeven wat de concrete beleidsimpact is geweest van de 
afgelopen onderzoeksresultaten/aanbevelingen?
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In mijn beleidsnota stel ik dat een ambitieus jeugdbeleid onderbouwd wordt met 
betrouwbare data, informatie en kennis. Ik stel in de beleidsnota ook dat ik wil blijven 
investeren in gericht onderzoek naar actuele beleidsvraagstukken en nieuwe 
ontwikkelingen. Jeugdonderzoek met als doel een kennisgedreven beleid te ontwikkelen 
maakt dus expliciet deel uit van het beleidsinstrumentarium jeugd. Ik treed collega Van de 
Wauwer dus zeker bij dat goed beleid baat heeft bij een wetenschappelijk onderbouwde 
voorbereiding. 

1. De vraag vermeldt het stopzetten van de subsidiëring van de Steunpunten 
Beleidsrelevant Onderzoek. Dit is inderdaad het geval voor de centrale sturing en 
bijhorende subsidiëring door het beleidsdomein economie, wetenschap en innovatie van 
het centrale beleidsrelevante steunpuntenprogramma, die werd stopgezet vanaf 2016. 
Wat het beleidsveld jeugd betreft, is er voorzien in continuïteit door het subsidiëren van 
het Jeugdonderzoeksplatform JOP. In 2019 werd het boek “‘Jongeren in cijfers en 
letters. Bevindingen uit de JOP-monitor 4, de JOP-kindmonitor en de JOP-schoolmonitor” 
gepubliceerd op basis van hun grootschalige dataverzameling in 2018. 

Wat de andere onderzoeksopdrachten betreft, los van deze beheersovereenkomst met 
het JOP, is er reeds een gelijkaardige vraag gesteld in april 2019 door Vlaams 
volksvertegenwoordiger Katia Segers. Zeker voor onderzoeken en consultancy-
opdrachten gegund in 2017 en 2018 heeft mijn voorganger minister Sven Gatz dus 
reeds een overzicht gegeven, voor 2019 beschikken we uiteraard intussen over meer 
gedetailleerde informatie dan in april. (In bijlage een kopij van het antwoord op deze 
eerder gestelde vraag, aangevuld tot eind 2019, en ook met meer detail over de 
doelstellingen van elke opdracht dan voor het antwoord op de SV van Katia Segers.) 
Wat niet in de lijst in de bijlage staat, zijn enkele lopende opdrachten die het 
beleidsdomein jeugd overschrijden, zoals een onderzoeksopdracht naar scenario’s voor 
de culturele en jeugdinfrastructuur van de Vlaamse Gemeenschap, en de externe 
opdracht ter ondersteuning van de evaluatie van de lokale vrijetijdsmonitor, die ik reeds 
vernoemde in mijn antwoord op de vraag om uitleg 268 van collega Tinne Rombouts op 
14 november 2019. 

2. Wat de geplande opdrachten betreft, gaf ik eveneens in mijn antwoord op de vraag om 
uitleg 268 van collega Tinne Rombouts reeds aan dat mijn administratie momenteel de 
tweemeting lokaal jeugdbeleid voorbereidt die in 2020 gelanceerd zal worden. Deze 
staat vermeld in de beleidsnota. Mijn administratie volgt momenteel ook een net 
gelanceerde procedure op voor een onderzoeksopdracht naar een mappingonderzoek 
en een kwalitatief belevingsonderzoek in het kader van de verdere uitvoering van het 
masterplan diversiteit in het jeugdwerk. Deze onderzoeksopdrachten zullen gegund 
worden via een onderhandelingsprocedure zonder voorafgaande bekendmaking voor 
diensten. Het budget en de uitvoerder zijn nog niet gekend. 

3. Het vertrekpunt van onderbouwd beleid is dat er concrete beleidsimpact voortkomt uit 
onderzoeksrapporten en hun geformuleerde aanbevelingen. Deze is uiteraard moeilijk 
op voorhand te voorspellen en is niet voor elk onderzoek hetzelfde. Maar ik hoop dat 
mijn beleidsnota alvast verduidelijkt dat ik belang hecht aan het effectief bouwen op 
onderzoek bij het aanpakken van actuele beleidsvraagstukken. Verder zal u uit het 



overzicht in bijlage kunnen opmerken dat verschillende opdrachten net een heel 
concrete doelstelling voor ogen hebben, in de zin van richtlijnen, handleiding of 
instrumenten. Denk maar aan het inspiratiekader kindvriendelijke steden en 
gemeenten, of het verwachte praktijkinstrument rond sociale integratie waar ook 
vormingsmomenten aan gekoppeld zullen worden. Bij dit soort output kan de impact 
concreet en tastbaar zijn, in het ene voorbeeld voor lokale besturen, in het andere voor 
jeugdwerkactoren en organisaties in het veld, en is het versterken van deze actoren een 
concreet beleidsdoel uit het onderzoek. Andere onderzoeken zijn meer kwalitatief en 
richten de aandacht op de subjectieve beleving van kinderen en jongeren. Deze studies 
zijn verdiepend voor onze kennis over kinderen en jongeren, en/of de navolging van 
kinderrechten in Vlaanderen, en geven aan waar er drempels of problemen zijn. Veel 
van deze resultaten werden opgenomen in de omgevingsanalyse voor het Jeugd- en 
kinderrechtenbeleidsplan en inspireerden dus ons toekomstig beleid dat onder andere 
vorm krijgt door het JKP 2020-2024. Bepaalde onderzoeken kunnen ook tot 
vervolgtrajecten leiden. Eén van onze oudere onderzoeken bijvoorbeeld dat opgeleverd 
werd in 2017, namelijk vrije tijd van jongeren in residentiële voorzieningen, gaf 
aanleiding tot het proefproject jongerenwelzijn en jeugdwerk (te vinden in tabel). Op 
het vlak van competentieontwikkeling bij jeugdwerkers geeft mijn beleidsnota ook aan 
dat ik werk wil maken van de wijziging van het decreet en het besluit op het vlak van 
kadervorming op basis van de resultaten van het onderzoek dat is opgeleverd in 2018 
en het overleg dat plaatsvond met de jeugdsector in 2019. Onderzoek maakt dus vaak 
integraal deel uit van het voortraject van nieuwe of gewijzigde beleidsmaatregelen, en 
het is mijn intentie om hier tijdens de gehele legislatuur blijvend op in te zetten.  
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Oplijsting consultancy-, beleidsvoorbereidende en wetenschappelijke 
onderzoeksopdrachten jeugdbeleid in 2017, 2018 en 2019
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